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RAPID

Seară cu derby, 
seară cu bucurie

Aşa au sărbătorit fotbaliştii noştri cel mai recent gol cu Rapid.  
N‑a trecut nici o lună de atunci, iar giuleştenii se întorc pe 

Oblemenco pentru unul dintre cele mai importante meciuri din 
istoria derby‑urilor cu Ştiinţa. De pe locurile 2 şi 3 în playoff, 
despărţite doar de golaveraj. Universitatea şi Rapid dau o 
bătălie cu miză imensă: dreptul de a spera în continuare la 
marele vis al tuturor. Haideţi la meci, să cântăm împreună, 

să sperăm împreună, să simţim împreună!



Salut, Fane, şi felicitări pentru forma excelentă. Ai 5 goluri 
marcate în ultimele 5 meciuri de campionat, dintre care trei cu 
capul. Care crezi că e principalul motiv pentru această formă 
bună a ta?

„A fost 
extraordinar 
să sărbătorim 
victoria cu FCU 
alături de fani, 
vrem să repetăm 
experienţa 
cu Rapid“

BAIARAM:

Ne e greu să descriem într‑un singur cuvânt starea actuală a lui 
ŞTEFAN BAIARAM, aşa că vom încerca cu trei: e încrezător, 
concentrat şi extrem de hotărât să realizeze lucruri măreţe 
„pentru echipă, pentru colegi şi pentru suporteri“, cum o spune 
chiar el. Fane a vorbit cu mult entuziasm despre atmosfera 
excelentă din lot, despre victoria de la CFR şi despre faptul că 
mulţi titulari actuali sunt crescuţi de Universitatea. Citiţi mai jos 
interviul integral cu „decarul“ Ştiinţei.



Salutare tuturor, vă mulţumesc pentru aprecieri! Am muncit 
foarte mult, cred că acesta e secretul, între ghilimele, pentru că 
nu e aşa mare secret. Mă dedic în totalitate atât la meciuri, cât 
şi la antrenamente. Mă ajută gândul că nu o fac pentru mine, ci 
pentru echipă, pentru colegi şi pentru suporteri.

Contează şi relaţia cu antrenorul şi ce‑ţi spune el, în realiză‑
rile tale actuale?

Da, Mister comunică foarte mult cu mine, la fiecare meci, la 
fiecare antrenament. Faza de finalizare e ceva la care chiar am 
lucrat mult în ultima vreme. Fac tot posibilul să ajung cât mai des 
în careu şi mă bucur că reuşesc şi să înscriu.



O altă mare realizare a ta este că deja te‑ai „specializat“ şi ca 
extremă dreapta, după ce anii trecuţi ai mai trecut printr‑o 
schimbare de post ‑ de la extremă stânga la mijlocaş central 
ofensiv. Cât de diferite sunt aceste trei posturi între ele? 

Da, ştiţi cu toţii că am evoluat cam pe toate poziţiile din atac. 
Sunt multe diferenţe între aceste posturi, fiecare are caracteris-
ticile lui care trebuie deprinse. Acum joc milocaş dreapta şi mă 
simt foarte bine. Mă bucură mult faptul că sunt un jucător poli-
valent şi pot să ajut Ştiinţa din mai multe roluri.

Cum s‑au schimbat atmosfera şi discuţiile dintre voi, din ves‑
tiar, după seria excelentă din ultimele 7 meciuri? Înainte de 
ele am avut o perioadă foarte ezitantă şi ne imaginăm că a 
existat şi o schimbare de atmosferă.

S‑au schimbat clar în bine! Vestiarul este într‑un moment bun, 
suntem toţi pentru unul şi unul pentru toţi şi am mare încredere 
că vom arăta tot mai bine la fiecare meci.

Craiova a arătat mult spirit de luptă, la meciul de la Cluj mai 
ales. Cât de mult contează că o bună parte dintre jucătorii de 
bază (tu, Mitriţă, Bancu, Screciu, Markovic, Căpăţînă) sunt 
olteni sau măcar olteni „prin adopţie“, ca Mateiu sau Ivan?

Cred că e ceva esenţial, să avem atâţia jucători crescuţi de Uni-
versitatea Craiova. Am fost educaţi în acest spirit şi nu doar că 
ştim ce se cere aici, dar suntem şi trup şi suflet pentru Ştiinţa.

Ai părut foarte fericit după golul marcat împotriva celor de 
la FCU, când ai sprintat până la poarta adversă, de la peluza 
sudică spre Nord. Spune‑ne puţin cum ai trăit tu acel meci în 
general şi acel gol în special. 

Chiar am fost fericit, a fost un gol foarte special pentru mine. 
O ştie toată lumea, e un derby al oraşului şi al orgoliilor şi mi‑am 
dorit extrem de mult să îi facem pe fani fericiţi. Mă bucur că am 



reuşit să înscriu, iar sărbătorirea alături de suporteri de la final 
a fost extraordinară.

Dar la CFR cum a fost? Dacă scorul era 4‑0 pentru ei în minu‑
tul 35, nu se mira nimeni. V‑a mirat şi pe voi că am supravie‑
ţuit şi apoi am început să controlăm meciul? Ce s‑a întâmplat 
mai exact acolo, pe teren?

Nu îmi e nici mie clar ce s‑a întâmplat, cert e că am intrat foarte 
timoraţi în meci. Golul meu a picat însă la momentul potrivit, iar 
apoi, la pauză, am avut o discuţie mai aprinsă în vestiar. Ne‑am 
spus că trebuie să schimbăm anumite lucruri şi cred că am făcut o 
repriză secundă diametral opusă. Puteam înscrie mult mai multe 
goluri în partea a doua, asta e părerea mea.



Cum e atmosfera la Naţionala U21? După egalul din Elveţia de la 
finalul anului trecut, crezi că suntem favoriţi să câştigăm grupa 
şi să ne calificăm direct la Euro 2025?

Atâta timp cât câştigi şi eşti liderul grupei, atmosfera nu poate 
să fie decât una foarte bună. Obiectivul nostru e să ne calificăm 
la Euro de pe prima poziţie şi ne bucurăm că suntem în grafic. 

Te aşteaptă un nou derby pe Oblemenco, iarăşi cu Rapid. Ce 
aşteptări ai de la acest meci? 

Aştept meciul cu mare nerăbdare. Avem mare nevoie de 3 puncte, 
dar la fel au şi ei, aşa că va fi o bătălie pe viaţă şi pe moarte. Eu 
cred însă că motivaţia noastră va fi mai mare, ţinând cont că jucăm 
în faţa propriilor suporteri, şi îmi doresc mult să câştigăm.

Să zicem că noi câştigăm cu Rapid şi FCSB nu bate pe Farul la 
Constanţa. Cum crezi că ar fi FCSB – Universitatea din etapa 
următoare, pe Arena Naţională, în aceste condiţii?

Ah, ce bine ar fi! Cred că, dacă ne vom apropia de FCSB după 
această etapă, atmosfera de pe Arena Naţională va fi una incre-
dibilă. Ar fi nespus de frumos să vină multă lume din Oltenia la 
acel meci.

Cu viaţa personală cum mai stai? Când te vedem şi pe tine 
tătic, ca pe mulţi dintre colegii tăi?

Viaţa personală merge foarte bine, dar momentan nu ne gân-
dim la a avea un copil. Este prea devreme pentru asta şi cred că 
e momentul să mă concentrez pe alte lucruri. Când o să vină 
momentul pentru un copil, am toată încrederea că voi fi pregătit 
pentru asta.

Apropo, care este cel mai frumos lucru care ţi s‑a spus în ultima 
vreme şi cine ţi l‑a spus?

Simt că mulţi oameni sunt alături de mine şi îmi dau multe 



sfaturi bune şi de ajutor: staff‑ul, familia, oamenii din anturaj, 
toată lumea mă sprijină şi îşi doreşte sincer să fiu un fotbalist mai 
bun, dar în acelaşi timp să rămân acelaşi om normal şi modest. 
Le mulţumesc pe această cale şi voi face tot posibilul să nu‑i dez-
amăgesc.

Îţi mulţumim şi te rugăm să le transmiţi un mesaj pentru 
suporterii Ştiinţei care vor fi pe stadion la meciul cu Rapid.

Eu, Ştefan Baiaram, vă invit personal la meciul cu Rapid Bucu-
reşti, pentru că o să fie unul de ţinut minte! Ne dorim foarte mult 
să fiţi alături de noi şi să sărbătorim împreună, după cele 90 de 
minute, aşa cum am făcut‑o şi după victoria cu FCU.



Ş T I I N Ţ A  L A  Z I

Fără căpitan, dar 
purtaţi pe valul unei 
atmosfere excelente, 

în vestiar şi în tribune
• Ivaylo Petev: „De acum înainte, jucăm 

toate meciurile la victorie. Implicit, totul 
depinde de noi, cred că putem fi şi mai 
sus dacă ne îndeplinim obiectivul.“

• Mihai Căpăţînă: „Nu cred că pro-
blemele extra‑sportive pe care le 
au rapidiştii sunt un avantaj pen-
tru noi. Din contră, chiar îi pot întări, 
deci trebuie să fim foarte atenţi.“

• În săptămâna derby‑ului cu Rapid, pagina 
oficială a Superligii a publicat topul celor 
mai buni pasatori din campionat. Pe 
primele două locuri sunt leii Mitriţă şi 
Bancu, cu 10, resepectiv 8 assist‑uri. Cei 
doi alcătuiesc un cuplu tot mai închegat, 
iar Mitriţă a dezvăluit recent că sunt „ca 
fraţii“. Atât în derby‑ul cu FCU, cât şi în 
cel cu Rapid, ambele foarte frumoase, 
Bancu a pasat pentru Mitriţă pentru pri-
mul nostru gol din meciurile respective.



• Ne vor lipsi cel mai probabil două piese grele: Nicuşor Bancu şi 
Vladimir Screciu, care au suferit amândoi accidentări recente. 
Bancu va fi indisponibil şi azi, dar şi în meciul de săptămâna 
viitoare cu FCSB. Revenirea lui Screciu, însă, ar putea fi posi-
bilă în această seară, însă cu siguranţă nu va fi apt pentru 90 
de minute. Se speră ca Screciu să fie apt 100% pentru meciul 
cu FCSB din etapa III, iar Bancu pentru cel cu Farul.

• Dacă trendul vânzării biletelor se păstrează, aşteptăm un record 
de asistenţă la meciurile de acasă cu giuleştenii. Cei mai mulţi 
spectatori din ultimii 10 ani s‑au înregistrat la singura victo-
rie pe noul Oblemenco a Rapidului. La sfârşitul lui iulie 2022, 
18.000 de spectatori asistau la victoria bucureştenilor de la Cra-
iova, 1‑0, după golul marcat de Ioniţă, plecat între timp în liga 
secundă chineză. În această seară vom depăşi 20.000 de bilete 
vândute şi ne‑am putea chiar apropia de 25.000 de oameni în 
tribune.

• Victorii pe linie ale echipelor de juniori ale Ştiinţei, în Liga Eli-
telor. Juniorii U16 au învins cu 2‑0 acasă pe Academia Cluj, cei 
de la U15 au câştigat cu 2‑1 contra CFR‑ului, tot pe teren pro-
priu, iar Universitatea U14 a învins cu 3‑0 în derbiul citadin cu 
CSŞ Craiova.

• Familia Ştiinţei i‑a comemorat în aceste zile pe doi dintre fun-
daşii emblematici ai noştri şi ai României. Dacă pe 25 martie 
s‑au împlinit 6 ani de când ne părăsea Nicolae Tilihoi, pe 26 
martie am fi putut sărbători 73 de ani de la naşterea lui Costică 
Ştefănescu. Din păcate, pe 20 august 2013, „Ministrul Apără-
rii“ alegea să‑şi ia şi moartea în propriile mâini, atunci când i‑a 
fost clar că, din cauza bolii teribile de care suferea, starea lui 
nu se mai poate ameliora.



UNIVERSITATEA – RAPID ÎN CIFRE

Duel de foc, între 
egale pe aproape 
toate planurile

• Scorul întâlnirilor directe din 2013 încoace rămâne favorabil 
Universităţii: 6 victorii, 2 egaluri, 4 înfrângeri. Din ultimele 
5 partide, Rapidul a reuşit să câştige doar una, 2‑0 în Giuleşti 
în sezonul regulat proaspăt încheiat. Alte două s‑au terminat 



la egalitate (2‑2 la Bucureşti şi 1‑1 la Craiova), iar două au fost 
victorii ale Ştiinţei, ambele în playoff‑ul sezonului trecut: 3‑1 
pe teren propriu, respectiv 3‑2 în deplasare. 

• Craiova şi Rapid sunt cluburi extrem de echilibrate în aproape 
toate privinţele: valori ale loturilor sensibil egale (circa 22 mili-
oane euro, totaluri estimate), medii de vârstă comparabile (25,2 
Craiova, 26 Rapid), respectiv un număr similar de fotbalişti 
internaţionali, dar şi de stranieri. 

• Şi palmaresele istorice sunt asemănătoare, cu un mic avantaj 
pentru Rapid, dacă ţinem cont şi de perioada interbelică. Giu-
leştenii au mai puţine titluri de campioană (3, faţă de 4 ale Cra-
iovei), dar mai multe Cupe ale României obţinute (13 Cupe a 
ridicat Rapidul, doar 8 Universitatea). De notat totuşi că 7 din-
tre acele Cupe ale României au fost acontate de Rapid între 1935 
şi 1942, perioadă în care Universitatea nu se înfiinţase încă şi 
în care Rapid (numită CFR Bucureşti până în 1937) domina fot-
balul autohton.

• Cel mai bun marcator din partidele directe nu mai este la Rapid: 
Marko Dugandzic a înscris de 4 ori împotriva Universităţii ca 
jucător al Rapidului, dar în toamna trecută s‑a transferat în Ara-
bia Saudită, la Al Tai. Dugadnzic a plecat în aceeaşi perioadă în 
care Laurenţiu Reghecampf a părăsit Ştiinţa, fără să dea vreo 
explicaţie, pentru acelaşi club saudit. Cu puţin timp înainte, cei 
de la Al Tai îl transferaseră şi pe Andrei Cordea de la FCSB. 

• Cristiano Bergodi rămâne în dezavantaj în ceea ce priveşte pal-
maresul său ca antrenor contra Craiovei: 7 înfrângeri, 3 ega-
luri şi doar 5  victorii. Totuşi, dacă luăm în considerare doar 
meciurile în care Bergodi a fost adversarul Craiovei ca antrenor 
al Rapidului, acesta este perfect echilibrat. Bergodi a pierdut 
o dată în faţa Craiovei pe 17 mai 2015, când a şi retrogradat cu 



formaţia din Grant, a câştigat apoi cu 2‑0 nouă ani mai târziu, 
în sezonul regulat actual, şi a făcut un egal în ultima confrun-
tare de pe Oblemenco.

• Se întâlnesc echipele cu cele mai bune finaluri de reprize din 
campionat. Circa 55% dintre golurile Craiovei şi 50% din golu-
rile Rapidului au fost înscrise în intervalele 30‑45 sau 75‑90. 
Este o statistică ce poate indica atât o foarte bună pregătire 
fizică, cât şi o motivaţie excelentă pe final de reprize şi de par-
tide, poate şi datorită aportului fanilor, celebri şi unii şi ceilalţi 
pentru pasiunea arătată în timpul meciurilor.

PA R T E N E R I  U N I V E R S I TAT E A  C R A I O V A



Adversarii la zi  Rapid

„Farmecul 
vieţii“ în plină 
desfăşurare

• Dacă la meciul trecut de pe Oblemenco, desfăşurat la începutul 
lunii, adversarii noştri erau în plin scandal legat de excluderile 
din lot pentru indisciplină ale lui Albu şi Borza, alte două furtuni 
au cuprins Giuleştiul după victoria clară (4‑0) cu FCSB. Una este 
ancheta penală în care preşedintele Daniel Niculae şi câţiva membri 



ai galeriei, inclusiv liderul ei, sunt acuzaţi că ar fi încălcat legea 
introducând materiale pirotehnice pe stadion. Cealaltă a fost pro-
dusă chiar de investitorul Rapidului, Dan Şucu, care a lansat acuza-
ţii dure la adresa FCSB, spunând că rivalii din Berceni contactează 
cei mai buni jucători ai adversarelor înainte de partidele directe şi 
se asigură, într‑un fel sau altul, că aceştia nu vor juca împotriva lor. 
Investitorul giuleştean a cerut FRF să observe ceea ce el consideră 
a fi încălcări flagrante ale regulamentului şi să ia măsuri în acest 
sens.

• Într‑o încercare de a‑şi mobiliza fanii după evenimentele menţio-
nate, Dan Şucu a anunţat, de altfel, că va face deplasarea la Craiova 
alături de galeria Rapidului. 

• Au jucat un meci amical cu CS Mioveni în pauza competiţională, 
pe un teren din baza sportivă Rapid. Giuleştenii au învins cu 4‑1, 
golurile fiind înscrise de Burmaz, Albu şi Petrila (dublă). Adversa-
rii piteşteni s‑au calificat de pe locul 5 în playoff‑ul ligii secunde şi 
vor juca sigur cel puţin barajul pentru promovare, având în vedere 
că Şelimbăr şi Corvinul, calificate şi ele în playoff nu au drept de 
promovare.

• Bergodi a început amicalul cu Mioveni într‑o formulă cu fotba-
lişti folosiţi mai puţin în ultima vreme, între care şi Xian Emmers, 
mijlocaşul belgian care a revenit după o accidentare care l‑a ţinut 
departe de gazon jumătate de an. Clubul giuleştean a anunţat de 
altfel oficial că Emmers e „100% apt de joc“. Ţinând cont că Răzvan 
Oaidă este suspendat în această seară după roşul primit cu Farul 
în etapa trecută, e foarte posibil ca Emmers să prindă minute pe 
Oblemenco.

• În pauza competiţională au existat numeroase discuţii referitoare la 
o eventuală plecare a lui Albion Rrahmani, atacantul cu cifre impre-
sionante în Superliga (14 goluri în 17 apariţii). Adus cu 600.000 



de euro din Kosovo în toamnă, Rrahmani este în vizorul mai mul-
tor cluburi europene importante, iar Rapidul ar cere aproximativ 
8 milioane de euro în schimbul lui. În cazul foarte probabil în care 
kosovarul va pleca, giuleştenii ştiu şi ce îşi doresc în loc: pe Louis 
Munteanu, atacantul care i‑a bătut aproape de unul singur, reu-
şind „dubla“ în etapa trecută. Acţionarul Victor Angelescu a decla-
rat public că vor face Fiorentinei o ofertă pentru ca Munteanu să 
joace în vişiniu începând din această vară. Munteanu este în acest 
moment împrumutat de Fiorentina la clubul mamă, Farul.

• Cristiano Bergodi: „Familia noastră a fost un pic destabilizată, aşa 
că prezenţa domnului Şucu alături de fani va conta mult. […] La 
Craiova e ambiţie mare din partea patronului şi au o echipă foarte 
bună. Îmi amintesc puţin de situaţia în care am fost şi eu, când 
antrenam acolo, în 2020. Dar, chiar dacă au jucători foarte buni, 
în faţă mai ales, cred că putem să câştigăm, cum puteam să câşti-
găm şi meciul anterior. Da, meciul de la Craiova este o finală.“



AMINTIREA SĂPTĂMÂNII: 

30 MARTIE 2017:  
Calificarea in‑extremis cu Dinamo

Anul şi ziua în care 
am ştiut că Ştiinţa e 
iarăşi cum e Ştiinţa – 
mare
Al doilea sezon de la revenirea Universităţii în prima ligă nu a fost 
la nivelul aşteptărilor fanilor, staff‑ului sau ale angajaţilor clubu‑
lui înşişi. În acel 2015‑2016, sezonul în care sistemul cu playoff şi 
playout a fost implementat, am terminat pe locul 8. A fost, de altfel, 
singurul an în care Universitatea nu s‑a calificat în playoff‑ul Super‑
ligii. Din sezonul următor,  însă, aveam să batem iarăşi la porţile 
performanţelor pe plan intern. Şi jucam, la Severin, acel meci în 
care am simţit cu toţii că se poate.

„SMURD‑ul“ Mulţescu trezeşte Craiova la viaţă
Acel sezon 2015‑2016 a fost unul al căutărilor şi dezamăgi-

rilor, dar următorul, 2016‑2017, avea transforme într‑unul al 
schimbărilor importante, care vor fi retransformat Universi-
tatea într‑o forţă afirmată a fotbalului românesc. Terminam 
playout‑ul în 2016 cu Hergheligiu, Măzărache, Iliev, Petre sau 
Surugiu titulari şi cu Victor Naicu antrenor principal. Începeam 
apoi, din vară, cu Gheorghe Mulţescu pe bancă şi o echipă în 
schimbare, cu câteva veniri importante (Gustavo, Kelic, Calan-
cea) şi mulţi tineri promovaţi (între care confirmaţii Markovic 



şi Screciu). Trupa lui Mulţescu termina sezonul regulat pe 4 
şi arăta un joc plăcut şi ofensiv, dar mai ales bazat pe dorinţa 
de afirmare a tinerilor produşi de regiune şi de club. A fost, de 
altfel, un sezon de care mulţi fani ai Ştiinţei îşi amintesc cu un 
zâmbet pe faţă.

Deşi marea decepţie a acelui sezon rămâne eliminarea dure-
roasă din semifinalele Cupei României cu Voluntari, care ulte-
rior avea să câştige şi trofeul, meciul cu Dinamo din sferturi 
a fost unul în care Universitatea a arătat pentru prima oară că 
este echipa care îşi doreşte şi poate să se lupte iarăşi pentru 
îmbogăţirea palmaresului istoric. 

Ivan îl învinge pe Haţegan
Un an mai târziu, la Severin, în faţa a 15.000 de fani fier-

binţi, Ştiinţa juca o oră cu om în minus în faţa lui Dinamo, 

Gheorghe Mulţescu se bucură ca un copil după o altă victorie 
cu Dinamo, 2‑1 în campionat



într‑un meci în care al doisprezecelea jucător al nostru, publi-
cul, a fost contracarat de al doisprezecelea jucător al rivalilor, 
Ovidiu Haţegan. Centralul i‑a arătat roşu lui Băluţă în minutul 
63 şi nu a văzut două penaltiuri clare pentru Craiova. În ciuda 
împotrivirii supranumerice din teren, băieţii noştri dominau 
partida, ratau ocaziile importante şi se calificau după lovituri 
de departajare.

Penaltiul decisiv a fost transformat de Andrei Ivan, care ulte-
rior avea să devină cel mai negru coşmar al dinamoviştilor. Ivan 
este fotbalistul în activitate cu cele mai multe goluri marcate 
împotriva lui Dinamo şi să sperăm că va mai avea de înscris în 
meciul direct şi din sezonul viitor. 

Un an mai târziu, Ştiinţa reuşea să cucerească primul trofeu 
după o pauză de aproape trei decenii.

Un an mai târziu, un Ivan la doar 20 de ani îşi începea 
festivalul de goluri contra lui Dinamo


